
Zápis č. 7/2025 ze zasedání AS PedF UK ze dne 3. 6. 2025 

UKPedF/367196/2025 
 

 

 

Přítomni: A. Nejedlý, K. Uličná, J. Gregorová, P. Procházka, N. Vondrová, S. Bendl, M. 

Dvořáková, J. Zeman, B. Drvotová, M. Lázňovský, J. Štípek, L. Neumann, R. Listíková, 

J. Stará, P. Chalupský, L. Ešpandrová, Z. Svobodová 

 

Nepřítomni: J. Šťastník, T. Hrbáček, A. Talafous, L. Jakubcová Hajdušková, L. Květoňová, 

L. Lejbl, M. Součková 

 

Hosté: A. Jančařík, I. Kočová 

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa (termíny zasedání AS na další AR) 

3. Prodloužení smlouvy s TIP Toes na pronájem prostor v Brandýse nad Labem 

4. Různé 

 

1. Schválení programu 

AS PedF UK schvaluje program v předloženém znění (13-0-0). 

 

2. Administrativa 

AS PedF UK schvaluje zápis č. 6/2025 v předloženém znění (13-0-0). 

 

Dalším bodem bylo schválení termínů pravidelných zasedání AS PedF UK na příští semestr. 

 

Plánované termíny zasedání v ZS 2025/2026 jsou: 

9. 9. 2025 

7. 10. 2025 

4. 11. 2025 

2. 12. 2025 

13. 1. 2026 

10. 2. 2026 

10. 3. 2026 

7. 4. 2026 

5. 5. 2026 

2. 6. 2026 

 

AS PedF UK schvaluje předložený plán pravidelných zasedání senátu pro akademický rok 

2025/2026 (15–0–0). 

 

N. Vondrová navrhuje svolat mimořádné zasedání – hlavní důvody: Diskuse s kandidáty na 

funkci rektora/rektorky Univerzity Karlovy, bod ohledně změny v rámcovém studijním plánu 

doktorských studií na PedF UK a projednání formální změny ve státní zkoušce Anglického 

jazyka se zaměřením na vzdělávání. 

 

AS PedF UK svolává mimořádné zasedání 17. 6. 2025 ve 13:30 (15-0-0). 

 



3. Prodloužení smlouvy s TIP Toes na pronájem prostor v Brandýse nad Labem 

Senát projednal návrh na prodloužení nájemní smlouvy s organizací TIP Toes na využívání 

prostor v Brandýse nad Labem, a to nejlépe do 31. 5. 2035. Bylo poukázáno na výhodnost 

řešení i z hlediska potřeb školy, včetně rozšíření využití zahrady na základě nové smlouvy. 

 

AS PedF UK schvaluje smlouvu o prodloužení s TIP Toes na pronájem prostor v Brandýse 

nad Labem (15-0-0). 

 

4. Různé 

Výběrová řízení 

N. Vondrová informovala o nadcházejících výběrových řízeních a navrhla účast pozorovatelů 

z řad senátorů a studentů. Zájemci o účasti na výběrovém řízení se ozvou I. Macoškové.  

 

Konkrétní termíny: 

• 9.6. od 9 hodin – místo akademického pracovníka na Katedře anglického jazyka a 

literatury 

• 16.6. v 9 hodin – místo akademického pracovníka na Katedře výtvarné výchovy 

 

• 18.6. výběrové řízení na místo vedoucí/ho  

o 9:00 – Katedra pedagogiky  

o 9:20 – Katedra speciální pedagogiky 

o 9:40 – Katedra českého jazyka 

o 10:00 – Katedra hudební výchovy 

o 10:20 – Katedra výtvarné výchovy  

 

• 25.6. výběrová řízení na místo vedoucí/ho  

o 9:00 – Katedra matematiky a didaktiky matematiky 

o 9:20 – Katedra informačních technologií a technické výchovy 

o 9:40 – Ústav výzkumu a rozvoje vzdělávání 

o 10:00 – Katedra anglického jazyka a literatury 

o 10: 20 – Katedra preprimární a primární pedagogiky  

 

Diskuse k mimořádnému zasedání 17. 6. 2025 

Senátoři a senátorky se shodli na organizačním rámci takto: 

o 13:30 – proběhne zasedání Akademického senátu v místnosti R118, dojde 

k projednání běžných bodů agendy. 

o 14:00 – setkání akademické obce s kandidáty na funkci rektora (M. Králíčková, 

J. Zima) v místnosti R016 

 

Po skončení setkání akademické obce se senátoři a senátorky dohodnou na dalším postupu – 

konkrétně na tom, zda bude následovat tajné hlasování o podpoře jednotlivých kandidátů na 

funkci rektora UK. 

 

Na setkání akademické obce budou přizváni také zástupci PedF UK, kteří působí 

v Akademickém senátu UK - Z. Němec, D. Greger, D. Erbeková, V. Vohlídková. 

 

N. Vondrová také informovala senátorky a senátory o předběžném průběhu setkání 

akademické obce, který by měl zahrnovat:  

- představení kandidátů na funkci rektora UK 

- prostor pro dotazy AS PedF UK na kandidáty 



 

Další související úkoly:  

• Oznámení o konání setkání bude zveřejněno na úřední desce, předáno Oddělení 

komunikace a marketingu (OKM) a publikováno ve fakultním zpravodaji. 

• Oba kandidáti budou kontaktováni e-mailem s výzvou k účasti a žádostí o zaslání 

profesního profilu. 

• Senátoři a senátorky byli zároveň vyzváni, aby si předem prostudovali profesní profily 

kandidátů a připravili si dotazy. Pro účely koordinace bude vytvořen sdílený 

dokument, do nějž budou moci senátorky a senátoři i další členové akademické obce 

vkládat své otázky. 

V rámci diskuse zazněly návrhy možných témat dotazů, mimo jiné:  

- otázky týkajících se financování univerzity a podpory PedF UK (nedostatek odborníků 

v klíčových profesích (učitelé, lékaři) => potřeba zohlednit tuto skutečnost při 

nastavování systémových limitů) 

- problematika aprobační struktury na různých fakultách a případné duplicity studijních 

programů 

 

Klinická škola  

A. Jančařík informoval senátorky a senátory o aktuální nabídce Hlavního města Prahy týkající 

se zřízení fakultní klinické školy. Praha nabídla hotové prostory v městské části Kolovraty, 

které zahrnují tři budovy. 

V diskusi byl identifikován problém týkající se dopravní dostupnosti lokality. Do Kolovrat 

je nutné cestovat tramvají do Vršovic a následně vlakem (vlakové spojení cca 5× za hodinu). 

Bylo také zmíněno, že zřízení klinické školy je podmíněno platnou legislativou, konkrétně 

školským zákonem, který aktuálně umožňuje fakultě zřídit pouze školu soukromou, zatímco 

záměrem fakulty je zřídit školu veřejnou.  

V diskusi byly diskutovány i možné alternativní lokality. 

Systém klinické školy 

• Klinická škola by měla mít právní formu státní školy a po pedagogické stránce by ji 

odborně vedla Pedagogická fakulta UK, včetně zapojení jejích akademických 

pracovníků. Tento model odpovídá filozofii projektu PRoUK, v jehož rámci má škola 

sloužit jako výuková laboratoř pro přípravu budoucích učitelů. 

• Na základě předběžné dohody s Hlavním městem Prahou je součástí návrhu rovněž 

zřízení střední školy s lyceem, která by rozšířila spektrum výukových aktivit a 

umožnila realizaci kvalitních fakultních praxí. 

• Dále byl projednán návrh na zřízení pozice koordinátora praxí, který by zajišťoval 

efektivnější propojení vysokoškolské přípravy s požadavky rámcových vzdělávacích 

programů (RVP) a s organizací studentských praxí. 

• Bylo zdůrazněno, že projekt klinické školy rovněž reaguje na dlouhodobý nedostatek 

středních škol, zejména na území hl. m. Prahy. Vzhledem k blížícím se komunálním 

volbám byl připomenut zájem HMP vyřešit tuto otázku ještě před volbami, a to 

formou dalšího jednání a následného hlasování o zřízení školy. 

 



V závěru diskuse bylo konstatováno, že ačkoliv je zřízení klinické školy ve spolupráci 

s Hlavním městem Prahou vnímáno jako významný a potřebný krok, zásadní výzvou zůstává 

otázka vhodné lokality. Lokalita Kolovraty byla některými členy senátu označena za dopravně 

problematickou, a proto bylo doporučeno pokračovat v jednání. 

 

Další:  

• A. Nejedlý vznesl dotaz, zda již byla dokončena strategie Oddělení komunikace a 

marketingu (OKM).  A. Jančařík informoval, že strategie dosud není hotová a její 

příprava je stále předmětem interních jednání a plánování. Součástí tohoto procesu je 

mimo jiné i řešení procentuálního členění příspěvků v rámci rozpočtu. 

 

V Praze, dne 3. 6. 2025 

Zapsala: Andrea Podrábská 

Vidovala: N. Vondrová 


